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Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Finansowo – Gospodarczej oraz Komisji Oświaty i Kultury 

w dniu 22 kwietnia 2014r. 
 
 Posiedzenie otworzyła o godzinie 9:00 Pani Katarzyna Kosmowska, która powitała 
przybyłych członków komisji i pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Katarzyna Kosmowska 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Anna Jaszczyńska – inspektor ds. planowania przestrzennego i zamówień publicznych 
Anna Walkowiak – Kierownik NZOZ „Twój lekarz” 
Wojciech Jaworski – Kierownik Przychodni Lekarza Rodzinnego „SANO” 
Tomasz Naborczyk – GEO Renewables S. A. 
Radosław Marcinkiewicz – GEO Renewables S.A. 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Służba zdrowia na terenie gminy. 
2. Turystyka, promocja gminy. 
3. Fundusz sołecki. 
4. Sprawy bieżące. 
 
Ad. 1 

Informacje dotyczące działalności PZLR „SANO” w zakresie opieki zdrowotnej              
w latach 2011 – 2013 przedstawił kierownik placówki Pan Wojciech Jaworski. Pan Jaworski 
poinformował, że przychodnia działa na podstawie kontraktów zawartych z NFZ. Kontrakty 
obejmują świadczenia udzielane w zakresie kompetencji lekarza rodzinnego, pielęgniarki 
POZ, położnej POZ. W przychodni przyjmują następujący lekarze: 
- lekarz pediatra, 
- lekarz specjalista medycyny rodzinnej, 
- lekarz specjalizujący się w chorobach wewnętrznych.  
Średni personel medyczny stanowią: 
- pielęgniarka praktyki z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych, 
- dwie pielęgniarki POZ z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych, 
- położna POZ. 
Informacje populacyjne dotyczące działalności PZLR „SANO” w zakresie podstawowej 
opieki zdrowotnej prezentują się następująco: 
Rok Populacja Porady dorośli Porady dzieci Suma porad 
31.12.2009 3281 9200 3141 12341 
31.12.2010 3250 7980 2868 10848 
31.12.2011 3210 8252 2848 11100 
31.12.2012 3200 8356 2474 10830 
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31.12.2013 3120 8309 2484 10793 
 

Doktor Jaworski poinformował, że rejestracji pacjentów dokonuje się poprzez zapisy 
na wizyty na konkretną godzinę w odstępach piętnastominutowych. Rejestrację prowadzą 
pielęgniarki mające wykształcenie medyczne. W sprawach pilnych lub wątpliwych termin jest 
ustalany po konsultacji z lekarzem.  

Pani Sekretarz zapytała jakie choroby najczęściej występują wśród pacjentów 
przychodni? 

Doktor Jaworski stwierdził, że najczęściej pacjenci zmagają się z chorobami układu 
oddechowego i układu krążenia, oraz nowotworami. 

Radna Kosmowska zapytała na jakim poziomie jest świadomość mieszkańców                   
co do szczepień? 

Doktor wyjaśnił, że raczej nie ma z tym problemu. Jest kilku rodziców którzy 
wstrzymują szczepienia swoich dzieci i jest to zgłaszane do sanepidu.  

Radny Urbaniak stwierdził, że był świadkiem sytuacji kiedy pielęgniarki ignorowały 
dzwoniący w rejestracji telefon, nadmienił też, że podczas ostatniej wizyty w przychodni 
spędził w poczekalni godzinę. Radny sugeruje, aby informować pacjentów o godzinach              
w których lekarz ma przerwę w przyjmowaniu pacjentów. Radny stwierdził też, że widoczna 
jest tendencja spadkowa w liczbie pacjentów i zapytał z czego ona wynika? 

Pan Jaworski wyjaśnił, że pacjenci przenoszą się do okolicznych przychodni                  
w Swarzędzu czy Poznaniu najczęściej w związku ze zmianą miejsca zamieszkania. 

Radny zapytał czy praktykowana jest też migracja pacjentów między przychodniami 
w Nagradowicach i Tulcach? 

Doktor Jaworski odpowiedział, że oczywiście zdarzają się takie sytuacje.  
Radny Urbaniak zapytał jakie zmiany wprowadziło Ministerstwo Zdrowia? 
Doktor Jaworski wyjaśnił, że nowe przepisy będą obowiązywały od przyszłego roku. 

Natomiast co do zarzutu o nieodbieranych telefonach doktor wyjaśnił, że pielęgniarki                  
w momencie np. szczepienia nie mogą podnieść słuchawki. 

Radny Urbaniak zapytał ile pielęgniarek zatrudnia przychodnia? 
Doktor Jaworski odpowiedział, że dwie. 
Pani Sekretarz stwierdziła, że pielęgniarki wykonujące zabiegi nie są w stanie odebrać 

telefonu, a obecny system rejestracji jest znacznie efektywniejszy niż poprzednio 
obowiązujący. 

Radny Maćkowiak zapytał jak podchodzi się do pacjenta wymagającego konsultacji 
lekarskiej w sytuacji nagłego zdarzenia, a w danym dniu nie ma już wolnych terminów               
na wizytę? 

Doktor Jaworski wyjaśnił, że pielęgniarka zawsze pyta pacjenta czego ten nagły stan 
dotyczy, często taki pacjent zostaje połączony z dyżurującym lekarzem i to on decyduje             
czy przyjmie daną osobę. O ciężkich urazach należy powiadomić pogotowie ratunkowe. 

Radny Maćkowiak uważa, że w nagłych sytuacjach niedopuszczalne                           
jest proponowanie terminu wizyty za np. trzy dni. 

Doktor stwierdził, że nie zna takich sytuacji – pielęgniarka zawsze podczas tego typu 
sytuacji przeprowadza z pacjentem wywiad. 

Radna Wojciechowska potwierdziła, że dzwoniąc przed 18-tą z prośbą o konsultację 
lekarską została jeszcze tego samego dnia przyjęta. 

Radny Urbaniak zapytał, kto powinien wystawić druk L4 , gdyż np. szpitale kierują           
w tej sprawie do lekarzy rodzinnych. 

Doktor Jaworski wyjaśnił, że szpitalne oddziały ratunkowe wypisują recepty natomiast 
w sprawie zwolnienia lekarskiego kierują do lekarza rodzinnego, podobnie robią lekarze 
specjaliści. 
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Radny zapytał z czego to wynika? 
Doktor Jaworski uważa, że przekazanie w ciągu 7 dni od daty wystawienia druku            

L4 do ZUS-u wymaga poświęcenia na to czasu. Od 2015r. dokument ten przekazywany 
będzie drogą elektroniczną. 

Radny Urbaniak zapytał czy przychodnia w Nagradowicach ma jakieś potrzeby? 
Doktor Walkowiak stwierdził, że problemem jest odklejająca się tapeta we wnętrzu 

przychodni w związku zaciekającą od sąsiada wodą. 
   

Działalność Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Twój Lekarz” przedstawiła 
Kierownik przychodni lek. med. Anna Walkowiak, która poinformowała, że w ramach 
jednostki funkcjonują następujące poradnie: 
- poradnia lekarza rodzinnego 
- poradnia medycyny pracy. 

Wszystkie zatrudnione pielęgniarki mają ukończone kursy szczepień. W laboratorium 
poradni pobierany jest materiał do badań. 
 Poradnia lekarza rodzinnego w Tulcach ma zadeklarowanych 2080 pacjentów, w tym 
w rozbiciu na przedziały wiekowe ta liczba prezentuje się następująco: 
- 0-6 lat  174, 
- 7-19 lat 295, 
- 19-65 lat 1242, 
- powyżej 65 lat 369. 
 W 2012r. wykonano 7924 świadczeń zdrowotnych w gabinecie i 54 wizyty domowe. 
W 2013r. świadczeń zdrowotnych w gabinecie przeprowadzono 7917 i 34 wizyty domowe.  
W okresie styczeń – kwiecień 2014r. przyjęto 2360 pacjentów, w tym 648 dzieci. W 2012r. 
wykonano 369 szczepień obowiązkowych, a w 2013r. 374. Poradnia prowadziła                        
też szczepienie finansowane przez Starostwo Poznańskie dla mieszkańców zameldowanych      
w Gminie Kleszczewo. Były to szczepienia przeciwko grypie których wykonano                       
37  na 50 możliwych do wykonania i 30 szczepień przeciwko Pneumokokom (cały przyznany 
limit). W roku 2014 program szczepień finansowanych przez Starostwo będzie w przychodni 
kontynuowany. 
  Doktor Walkowiak poinformowała, że przychodnia nie otrzymała kontraktu                   
na świadczenia poradni ginekologiczno – położniczej pomimo odwołań do Prezesa 
Wielkopolskiego Oddziału NFZ, a także do Prezesa NFZ w Warszawie. Efektu nie przyniosła 
też interwencja Wójta Gminy Kleszczewo w Wielkopolskim Oddziale NFZ.  

Głównymi schorzeniami z którymi zmagają się pacjenci przychodni są: nadciśnienie 
tętnicze, cukrzyca, choroby alergiczne, POCHP, choroby nowotworowe. W tuleckiej poradni 
wielokrotnie wykonywano badania okulistyczne, a w bieżącym roku planuje się także 
przeprowadzenie następujących badań: 
- echo serca, 
- usg tarczycy, 
- usg aorty brzusznej, 
- usg nerek, 
- EKG metodą Holtera, 
- usg Doppler tętnic szyjnych i kręgowych, 
- usg naczyń kończyn dolnych, 
- testy uczuleniowe, 
- usg piersi. 
Odpłatność za w/w badania wynosi 35-55zł. 
 Doktor Walkowiak poinformowała o prelekcji, którą zorganizowała Fundacja Dojrzali 
50, a której tematem był zdrowy styl życia, profilaktyka chorób cywilizacyjnych . W czerwcu 
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Pani doktor planuje zorganizować festyn na którym poza atrakcjami dla dzieci będzie można 
zbadać ciśnienie tętnicze, uzyskać poradę dietetyka, a także poradę lekarską. Prawdopodobny 
termin imprezy to niedziela 15 czerwca. 
 Z myślą o pacjentach powstała strona internetowa przychodni www.tulce-
przychodnia.pl. 
 Pani doktor nadmieniła, że przychodnia wymaga malowania, są też miejsca w których 
pękają tynki. 
 Radny Urbaniak stwierdził, że pacjenci skarżą się, że lekarz który powinien 
przyjmować w godzinach np. 10-14 o godzinie 11 jest nieosiągalny, więc albo przychodzi 
później lub wcześniej wychodzi.  
 Pani doktor stwierdziła, że zwróci uwagę na takie sytuacje, chociaż nie zna takiego 
przypadku. 
 Radny Maćkowiak zapytał dlaczego stosunkowo niewiele osób skorzystało                      
ze szczepień finansowanych przez Starostwo Powiatowe? 
 Doktor Walkowiak wyjaśniła, że konkurs został zbyt późno ogłoszony przez 
Starostwo i wiele osób zaszczepiło się wcześniej. Akcja była nagłośniona w przychodni. Jest 
to propozycja wyłącznie dla osób zameldowanych na terenie Gminy Kleszczewo. 
 Radny Maćkowiak zasugerował, aby informację o tego typu przedsięwzięciach 
ogłaszać w gminnej gazetce Samorząd. 
 Pani Sekretarz zaproponowała zamieszczenie komunikatu na stronie internetowej 
Urzędu gminy. 
 Radny Rajchelt zapytał czy ograniczenie liczby szczepionych osób do 50 wynika              
z wytycznych powiatu? 
 Doktor Walkowiak wyjaśniła, że taki limit został narzucony przez powiat. Natomiast 
w przypadku szczepionki na pneumokoki cały limit został wykorzystany. 
 Doktor Jaworski zauważył, że jest grupa rodziców która nie szczepi swoich dzieci             
i należałoby pod tym kątem przygotować jakąś uświadamiającą kampanię telewizyjną.  

Radny Rajchelt zapytał czy szczepionki są bezpłatne? 
 Doktor Jaworski wyjaśnił, że stałe szczepionki sanepidu są bezpłatne natomiast               
te skojarzone nie są refundowane. 
 

W dalszej części posiedzenia głos zabrał Pan Wójt, który poinformował, że w efekcie 
rozmów z firmą GEO Renewables, ta przygotowała wariant projektu uwzględniający 
możliwość maksymalnego odsunięcia wiatraków od terenów zabudowanych. Radnym 
przedstawiona została mapa z nowymi lokalizacjami siłowni wiatrowych, opracowana przy 
zastosowaniu kryterium eliminacji wiatraków znajdujących się w odległości ok. 600m od 
zabudowań.  

Pan Marcinkiewicz zwrócił się do radnych o akceptację przedłożonej koncepcji 
lokalizacji siłowni i aprobatę dla kontynuowania procedury uzgodnienia studium i planu.  
 Radny Maćkowiak zapytał o ostateczną zakładaną wysokość wież? 
 Pan Marcinkiewicz wyjaśnił, że w procedurach przyjmuje się niezmiennie do 140m 
wysokość wieży. Jest to wysokość mało prawdopodobna, ale założona po to aby nie 
ograniczać w przyszłości możliwości wykorzystania nowych wież oferowanych przez 
producentów.  

Pan Naborczyk dodał, że obecnie na rynku maksymalną jednostką jest wieża 117m, 
której wysokość razem ze śmigłem 63m wynosi 180m. Analogiczny projekt prowadzony jest 
obecnie w województwie mazowieckim.  

Pan Marcinkiewicz stwierdził, że od września ubiegłego roku firma kończy budowę 
czwartej farmy wiatrowej w Polsce. 
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 Pan Naborczyk uważa, że z tego typu inwestycjami zawsze wiążą się protesty. Firma 
potrafi dojść do porozumienia z mieszkańcami poprzez argumenty oparte na wieloletnich 
badaniach i własnych doświadczeniach, jednak bez poparcia władz gminy i radnych dalsze 
działania są niemożliwe. 
 Radny Maćkowiak zapytał czy planowane wieże będą w formie stalowych kratownic 
czy okrągłe? 
 Pan Naborczyk odpowiedział, że okrągłe. 
 Radna Ratajczak zapytała jakie są odległości siłowni od działek planowanych pod 
zabudowę bowiem przedstawione mapy pokazują jedynie zabudowę istniejącą? 
 Pan Naborczyk wyjaśnił, że na dotychczasowych planach zawsze obowiązywała 
odległość 600m od planowanej i istniejącej zabudowy. Na obecnie przedstawionych mapach 
nie zostało to naniesione, ale wielkości te będą różniły się o ok. 20m. Pan Naborczyk 
podkreślił, że obecnie na terenie Gminy Kleszczewo z terenów przeznaczonych pod 
zabudowę wykorzystanych jest ok. 21%, więc ta inwestycja raczej nie zablokuje zabudowy 
gminy. 
 Radna Wojciechowska zapytała czy rozmowy z PHR były już prowadzone? 
 Pan Naborczyk twierdzi, że na obecnym etapie jest zbyt wcześnie na rozmowy, gdyż 
wymogiem Agencji Nieruchomości Rolnych będzie przedłożenie studium, albo planu 
miejscowego zakładającego taką inwestycję.  
 Radna Wojciechowska zapytała czy siłownia wrysowana w kolorze czerwonym jest        
na terenie Autostrady Wielkopolskiej? 
 Pan Marcinkiewicz wyjaśnił, że jest to teren prywatny w bliskim sąsiedztwie 
autostrady. Pan Marcinkiewicz jeszcze raz podkreślił, że z 11 założonych obecnie lokalizacji 
siłowni wiatrowych ta z nr 6 jest zagrożona ze względu na bliskie sąsiedztwo autostrady. 
Jeżeli Agencja nie wyrazi zgody na posadowienie dwóch turbin na swoim terenie to tematem 
do dalszych rozmów będzie 8 sztuk. Jeżeli radni wyrażą zgodę na kontynuowanie prac pod 
kątem tej inwestycji, procedowanych będzie jedenaście lokalizacji z czego osiem jest na dzień 
dzisiejszy realnych. 
 Radny Rajchelt zapytał czy dwie wrysowane w kolorze zielonym turbiny widniały też 
na poprzednich planach? 
 Pan Naborczyk wyjaśnił, że te lokalizacje wytypowano w efekcie usunięcia dwóch 
turbin w Ziminie. Chcąc zachować projekt wytypowano 11 lokalizacji, gdyż przy dostępnej 
mocy przyłączeniowej zbudowanie 8 turbin nie będzie wytłumaczalne ekonomicznie. 
 Pan Marcinkiewicz dodał, że z poprzedniego projektu usunięte zostały dwie turbiny 
między Markowicami, a Krerowem. 
 Radny Rajchelt zapytał w jakiej odległości od siebie są turbiny 07 i 10? 
 Pan Naborczyk odpowiedział, że ok. 500 - 600m.  
 Radny Urbaniak zapytał czy najmniejsza odległość od zabudowy to 623m? 
 Pan Marcinkiewicz potwierdził. 
 Pan Naborczyk przypomina o pozytywnych aspektach takich inwestycji podając               
za przykład Gminę Zgorzelec, na której konto co miesiąc wpływa 160.000zł z tytułu podatku. 
 Pan Marcinkiewicz nadmienił, że przy każdej tego typu inwestycji pojawiają się 
protesty, natomiast gdyby były one poparte niezgodnościami przedsięwzięcia z procedurami 
środowiskowymi, planem miejscowym, studium czy pozwoleniem na budowę to inwestycje 
te nie byłyby realizowane. 
 Pan Naborczyk uważa, że  biorąc pod uwagę dyrektywę unijną to polski rząd nie robi 
nic, aby wspomagać wywiązanie się z przyjętych w ramach UE zobowiązań. 
 Radny Rajchelt zauważył, że siłownie na gruntach agencyjnych przewidziano                  
w odległości 769m od Krerowa i 1700m w przeciwnym kierunku. Radny zapytał czy nie 
można tych odległości zrównoważyć? 
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 Pan Marcinkiewicz oświadczył, że firma jest otwarta na sugestie, ale w przypadku 
turbiny nr 3 odległość wynika z istniejącej tam linii energetycznej 110. Linii wysokiego 
napięcia nie da się skablować. 
 Radny Rajchelt zapytał ile wynosi najmniejsza odległość wież od siebie? 
 Pan Naborczyk wyjaśnił, że jeżeli siłownie są usytuowane w stronę kierunku wiatru          
– jedna za drugą to 600m, natomiast jeżeli stoją obok siebie to wyznacznikiem odległości 
może być nawet nie zachodzenie łopat na siebie.  
 Pan Marcinkiewicz dodał, że inwestycja jest częściowo finansowana przez bank, który 
oczekuje, że inwestycja będzie rentowna. Rozstawienie turbin prostopadle do kierunku wiatru 
warunkuje możliwość uzyskania odpowiedniej efektywności i właściwego odbioru energii             
z wiatru. Postawienie siłowni jedna za drugą spowoduje, że ta druga będzie nieefektywna. 
 Pan Naborczyk stwierdził, że firma oczekuje szybkiej i poważnej odpowiedzi, aby  
projekt nie stał w miejscu, deklarując tym samym gotowość do spotkań w razie konieczności. 
 Radni jednogłośnie zdecydowali, że stanowisko Rady Gminy Kleszczewo w sprawie 
dalszych działań związanych z budową farmy wiatrowej podjęte zostanie podczas najbliższej 
sesji. 

Ad. 2 
 Pani Jaszczyńska poinformowała, że w roku 2013r. Gmina Kleszczewo wzięła udział 
w następujących konkursach: 
- Gmina Fair Play (certyfikat), 
- Samorządowy Lider Edukacji (wyróżnienie), 
- „Fundusz sołecki – najlepsza inicjatywa”. Zgłoszona została inicjatywa „Sprzątanie lasu 
tuleckiego”, którą uhonorowano wyróżnieniem. 

W 2013r. większość publikacji na temat Gminy Kleszczewo dotyczyła terenów 
inwestycyjnych, a tym samym zachęty do inwestowania w gminie. Informacje                             
te prezentowano w publikacji „Nasze miasto” i w dodatku Gazety Wyborczej dotyczącym 
inwestycji. 

W bieżącym roku informacje o Gminie Kleszczewo zawarte zostaną w publikacji 
„Wielkopolska”. Powstał też artykuł w „Welcome to Poland”, który dotyczący zmieniającej 
się rzeczywistości w 10 lat po przystąpieniu Polski do UE, w którym Gmina Kleszczewo 
zaprezentowała swoje unijne inwestycje. 

W ramach działań promocyjnych zamawiano gadżety m. in. długopisy, gadżety                
na sprzątanie lasu tuleckiego (breloki z płaszczem przeciwdeszczowym), teczki ofertowe               
z herbem, kalendarze książkowe i ścienne, oraz podkładki na kartki i breloki z miarą                  
- wręczane uczniom kleszczewskich szkół podczas spotkania z Wójtem Gminy. 

W ramach promocji Gmina Kleszczewo współpracuje też z Telewizją Wielkopolską. 
W ramach „Kroniki filmowej” rejestrowane są wszystkie istotniejsze wydarzenia w Gminie 
Kleszczewo. W 2013r. zarejestrowano następujące wydarzenia: 

- turniej samorządowców w piłce siatkowej, 
- ogólnopolskie zgrupowanie karate Perfekcja, 
- Eko majówka 
- turniej liga amatorów piłki nożnej 
- dni gminy Kleszczewo, 
- przegląd pieśni biesiadnej w Kleszczewie, 
- pożegnanie wakacji w Tulcach, 
- turniej strzelecki, 
- kleszczewska szybka piątka, 
- wystawa Marka Cmentarka, 
- bluesowe Zaduszki, 
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- wieczornica patriotyczna, 
- dzień seniora. 
Pani Jaszczyńska poinformowała, że obecnie w realizacji znajduje się mapa gminy             

i folder. W ramach działań promocyjnych wykonano także gabloty miejscowości Śródka, 
Szewce, Komorniki,  Krzyżowniki z mapą i informacjami o danej miejscowości (w trakcie 
realizacji jest tablica dla Tulec).  

Pani Jaszczyńska przypomniała, że od 2013r. Gmina Kleszczewo należy do PLOT. 
Działania organizacji skupiają się obecnie na portalu poznan.travel.pl, prowadzonym                  
w ramach współpracy z Metropolią Poznań. Portal prezentować ma wszystkie atrakcje 
Poznania i okolic, oraz umożliwiać rezerwację hoteli, czy kupno biletów do różnych 
obiektów. PLOT bierze też udział w targach np. Tour Salon, ITB - turystyczne targi                       
w Berlinie i targi Glob w Katowicach. W ubiegłym roku PLOT przygotował publikację             
nt. atrakcji dla dzieci gdzie Gmina Kleszczewo zgłosiła swoje obiekty tj. hale sportowe i park 
w Kleszczewie, oraz zamieściła wzmiankę o drewnianym kościele w Kleszczewie. Pani 
Jaszczyńska przypomniała, że akcja „Poznań za pół ceny” to też inicjatywa PLOT, przy czym 
kleszczewscy przedsiębiorcy nie są zainteresowani udziałem w tym przedsięwzięciu.  

Pani Jaszczyńska poinformowała, że poprzez Metropolię Poznań ulotki inwestycyjne 
Gminy Kleszczewo wyłożone zostały na targach inwestycyjnych w Cannes. Gmina 
pozytywnie odniosła się także do propozycji Metropolii Poznań współuczestniczenia                  
w festiwalach Malta i Transatlantyk – żadne szczegóły nie są jeszcze znane. 

Pani Sekretarz zapytała czy Gmina Kleszczewo jest corocznie powiadamiana o akcji 
„Poznań za pół ceny”? 

Pani Jaszczyńska, wyjaśniła że gminie rokrocznie proponuje się udział w akcji, nie ma 
jednak zainteresowania ze strony kleszczewskich przedsiębiorców.  

Pan Wójt stwierdził, że informację o projekcie „Poznań za pól ceny” należy zamieścić 
na stronie internetowej urzędu gminy.  

Radna Kosmowska zapytała czy z racji przynależności do PLOT zaszły jakieś zmiany 
w gminnej turystyce czy promocji? 

Pani Jaszczyńska odpowiedziała, że PLOT angażuje się w akcje raczej turystyczne              
i Gmina Kleszczewo nie zawsze jest w stanie przekazać adekwatne materiały, gdyż ulotki 
inwestycyjne są wtedy niewystarczające. Na targi w Berlinie wymagane są materiały w 
języku niemieckim, którymi urząd gminy nie dysponuje. Ulotki inwestycyjne są natomiast 
przygotowane w języku angielskim stąd ich coroczne prezentowanie w Cannes. 

Radna Kosmowska zauważyła, że być może należałoby profilaktycznie przygotować 
również opracowania w języku niemieckim. 

Radny Urbaniak zapytał jakie koszty ponosi gmina w związku z przynależnością              
do PLOT? 

Pani Jaszczyńska odpowiedziała, że jest to kwota 4.000zł na rok. 
Radny Urbaniak zapytał ile wyniósł koszt działań promocyjnych w ubiegłym roku? 
Pani Jaszczyńska poinformowała, że ok. 40.000zł. 

Ad. 3 
  Pani Skarbik poinformowała, że wykonanie projektów realizowanych w ramach 
funduszu sołeckiego w 2013r. prezentuje się następująco: 
Ø Bylin 

- utrzymanie czystości i porządku (deratyzacja) 388,80, 
- naprawa drogi 929,88 

Ø Gowarzewo 
- wyposażenie świetlicy wiejskiej i promocja (m. in. wieszaki, wycieraczki, gablota, 
10 stołów, 4 biurka) 16.051,34 

 



8 

 

- bezpieczeństwo mieszkańców wsi (nożyce hydrauliczne) 12.000zł 
Ø Kleszczewo 

- bezpieczeństwo i utrzymanie porządku (m. in. remont garażu, deratyzacja, torba 
medyczna) 8.987,48 
- sport i rekreacja 10.086zł (urządzenie sportowo – rekreacyjne) 

Ø Komorniki 
- promocja sołectwa 745,70 (wydatki na festyn) 
- bezpieczeństwo i utrzymanie porządku 4.296,94 (deratyzacja, siatka ogrodzeniowa, 
ubranie ochronne i prądownica) 
- budowa boiska 10.330zł  

Ø Krerowo 
- promocja sołectwa 2.098,82zł (wydatki na festyn sołecki) 
- utrzymanie porządku na terenie sołectwa 592,92 (deratyzacja) 
- utrzymanie boiska i upowszechnianie kultury fizycznej na terenie sołectwa 10.205zł 
(bramki, zestaw do piłki siatkowej i do badmintona, 6 ławek i 2 stoły) 

Ø Krzyżowniki 
- promocja i wyposażenie świetlicy 8.420zł (wydatki na festyn sołecki, gra planszowa 
piłkarzyki, 9 stołów) 
- zakładanie i pielęgnacja zieleni oraz utrzymanie porządku 2.151,57 (deratyzacja,            
10 klonów) 
- ochrona przeciwpożarowa 1.200zł (dofinansowanie do zakupu aparatów 
powietrznych dla OSP Krzyżowniki) 

Ø Markowice 
- promocja sołectwa i utrzymanie świetlicy 1.602,72 (środki czystości, wydatki                
na festyn sołecki) 
- utrzymanie porządku i zieleni na terenie sołectwa 2.287,88 (deratyzacja, 5 klonów           
i 2 lipy) 
- utrzymanie boiska i upowszechnianie kultury fizycznej 6.484,49 (rękawice, 
obciążniki i gry na boisko sportowe, bramki do piłki nożnej i siatkowej) 

Ø Nagradowice 
- promocja sołectwa festyn 1.600zł (wydatki na festyn sołecki) 
- utrzymanie czystości i porządku 14.579,44 (kostka brukowa na budowę chodnika, 
deratyzacja) 

Ø Poklatki 
- utrzymanie porządku i bezpieczeństwa w miejscowości Poklatki 10.126,52 
(deratyzacja, projekt na budowę chodnika) 

Ø Śródka 
- budowa wiaty przystankowej oraz zakup tablic informacyjnych 8.422zł (2 gabloty 
wolnostojące, wiata przystankowa) 
- bezpieczeństwo, utrzymanie czystości i porządku oraz zagospodarowanie zieleni 
3.931zł (deratyzacja, zakup zieleni, aparat oddechowy dla OSP) 
- promocja sołectwa 1.336,62zł (wydatki na festyn sołecki) 

Ø Tulce 
- promocja i rozwój kultury 12.741,76 (wydatki na festyn sołecki, artykuły                     
do świetlicy, wydatki na konkurs „Jezdym poznańsko pyra”, książki i albumy) 
- bezpieczeństwo mieszkańców, utrzymanie porządku i zieleni 12.634,73 (częściowa 
naprawa zatoki i chodnika na ul. Poznańskiej, 6 ławek, wydatki na sprzątanie lasu) 

Ø Zimin 
- promocja Gminy Kleszczewo – wsi Zimin 2.363,10 (wydatki na festyn sołecki) 
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- bezpieczeństwo mieszkańców i utrzymanie porządku w sołectwie 11.265,07 
(deratyzacja, remont budynku szkoły, wykonanie osłon grzejnikowych, remont 
strażnicy). 

Pani Sekretarz podkreśliła, że fundusz sołecki tworzą środki z budżetu gminy więc 
należy dbać o to aby były one efektywnie wykorzystywane. 
 
Ad. 4 
W dalszej części posiedzenia przedstawione zostały następujące projekty uchwał: 

Ø Projekt uchwały nr XL/299/2014 w sprawie przyjęcia zmiany uchwały budżetowej           
na 2014r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów 
wprowadzono darowizny:  
- w dziale 600 Transport i łączność  na remont drogi 2.587zł 
- w dziale 801 Oświata i wychowanie  750zł na cele edukacyjne dla ucznia gimnazjum           

w Kleszczewie. 
Po stronie dochodów wprowadzono również: 
- w dziale 630 Turystyka - 24.693zł  środki z PROW za zrealizowane w 2012r. zadanie pn. 
„Zagospodarowanie terenu w miejscowości Krzyżowniki Śródka na cele turystyczno 
rekreacyjne. 
- w dziale 758 Różne rozliczenia – 206zł z tytułu wpłaty środków z Zespołów Szkół 

zgromadzonych na 31.12.2013r. na wyodrębnionych rachunkach bankowych. 
- w dziale 926 Kultura fizyczna  - 20.000zł  środki z PROW za zrealizowane w 2012r. zadanie 

pn.”Zagospodarowanie terenu w miejscowości Komorniki na cele rekreacyjno – sportowe. 
Po stronie wydatków wprowadzono do planu budżetu: 
- w dziale 600 Transport i łączność zwiększono o 1.100zł plan na budowę drogi i parkingu 
przy kompleksie sportowym w Komornikach,  
- w rozdziale 75113 Wybory do Parlamentu Europejskiego z uwagi na fakt, że nie 
otrzymaliśmy decyzji o dotacji, wprowadzono środki własne w wysokości  2.000zł                   
na pokrycie  niezbędnych bieżących wydatków.  
- w dziale 801 Oświata i wychowanie zwiększono plan o 32.899zł. Po rozliczeniu metryczki 
oświatowej zwiększono o 10.817zł środki na prowadzenie szkoły podstawowej w Ziminie.   
Ze względu na to, że  orzeczono niepełnosprawność dziecka z oddziału przedszkolnego               
w Ziminie 
zwiększono plan o 21.575zł. W rozdziale 80101 zmniejszono plan o 14.543zł w par 4010.           
W rozdziale 80104 Przedszkola  zwiększono plan o 5.300zł  na pokrycie wydatku za dziecko 
uczęszczające do przedszkola w Gminie Środa. Zaplanowano 9.000zł na zakup szafek 
ubraniowych dla uczniów Zespołu Szkół w Tulcach ( rozdział 80101 6.500zł i rozdział 80110 
2.500zł). Z darowizny zaplanowano środki w wysokości 750zł w rozdziale 80110 i par. 4210. 
- w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  
  a) w rozdziale 90013  z uwagi na zwiększenie się ilości ludności gminy na 31.12.2013r. 

zwiększono o  1.600zł plan z przeznaczeniem na wpłatę udziału Gminy w budowie 
schroniska w Skałowie. 

  b) w rozdziale 90017 zwiększono plan  o 7.450zł dla Zakładu Komunalnego na zakup 
siewnika do nawozu i utrzymania zimowego dróg. 

- w dziale 926 Kultura fizyczna uzupełniono środki na realizację projektu „Wielkopolska 
odnowa wsi”. 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
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Ø Projekt uchwały nr XL/300/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2013 - 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik poinformowała, że: 
 A. Wprowadzono poniższe zmiany w załączniku Nr 1: 
1. W poz. 1 Dochody ogółem zwiększono  

 a) w 2014r. o 1.324.814,35zł w tym dochody bieżące o 1.280.121,35 zł poz. 1.1, w tym 
subwencję ogólną o 339.693zł poz. 1.1.4 oraz wydatki majątkowe o 44.693 poz. 1.2,            
w tym środki z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje poz. 1.2.2 

   b) w 2015r. o 12.595zł, w tym zwiększono dochody bieżące poz. 1.1  w tym podatek 
dochodowy od osób prawnych   poz.  1.1.2 

2. W poz.  2 Wydatki ogółem zwiększono 
   a) w 2014r. o 1.324.814,35zł w tym wydatki bieżące o 1.289.454,35 zł poz. 2.1  i wydatki 

majątkowe o 35.337zł poz. 2.2 
   b) W 2015r.  zwiększono o 12.595zł w tym wydatki majątkowe o 12.595zł poz. 2.2 
3. W poz.  8.1 i 8.2  Różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi 
   a) w 2014r. zmniejszono o 9.333zł 
   b) w 2015r. zwiększono o 12.595zł 
4. W poz. 9.1, 9.2, 9.4 w 2014r. wskaźniki spłaty zadłużenia zmniejszył się o 0,27%. 
5. W poz.  9.5 wskaźnik dotyczący 2014r. zmniejszył się o 0,71%. 
6. Wskaźniki w wierszach 9.6 i 9.6.1 w 2015r. zmniejszyły się o 0,24% i w latach 2016 i 2017 

zmniejszyły się o 0,22% 
7. W poz. 11.1 w 2014r. wydatki bieżące na wynagrodzenia i składni od nich należne 

zwiększyły się o 152.088,30zł. 
8. W poz. 11.3 i 11.3.2Wydatki objęte limitem i wydatki majątkowe: 
   a) w 2014r. zwiększono o 1.600zł, 
   b) w 2015r. zwiększono o 15.300zł. 
9. W poz. 11.4 Wydatki inwestycyjne kontynuowane zmniejszono w 2014r. o  3.000zł. 
10. W poz. 11.5 Nowe wydatki inwestycyjne w 2014r. zwiększono o 29.287zł. 
11. W poz. 11.6 Wydatki majątkowe w formie dotacji zwiększono: 
     a) w 2014r. o 9.050zł 
     b) w 2015r.  o 2.595zł 
B. W załączniku Nr 3 Wykaz przedsięwzięć zwiększono plan na zadanie  budowa schroniska 

dla zwierząt – Schronisko budowane przez Związek Międzygminny „SCHRONISKO”           
w Gminie Kostrzyn. Zwiększono nakłady o 16.990zł w tym w 2014r. o 1.600zł                      
i w 2015r. o 15.300zł. Zmiana dotyczy zwiększenia zameldowanych mieszkańców gminy 
na dzień 31.12.2013r. oraz wzrostu udziału w finansowaniu  naszej Gminy  w 2015r.            
o 14.358,30 zł w związku z otwarciem ofert  na budowę schroniska przez Związek.  

 
 Pan Wójt poinformował, że po otwarciu ofert przetargowych na budowę schroniska               
w Skałowie kwota zaplanowana przez Związek Międzygminny SCHRONISKO na realizację 
inwestycji okazała się zbyt niska. Stąd też zmiana wysokości składki inwestycyjnej 
przeliczanej od każdego mieszkańca gminy. 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

 
Ø Projekt uchwały nr XL/301/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
Regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Moje boisko Orlik 2012” 
należących do Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
poinformowała, że kompleks boisk sportowych "Orlik 2012  stanowi własność komunalną 
Gminy Kleszczewo  i jest obiektem użyteczności publicznej, który służy mieszkańcom  
gminy, w tym uczniom szkół, dzieciom i młodzieży, klubom sportowym, grupom 
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zorganizowanymi osobom fizycznym do przeprowadzenia zajęć i imprez sportowo-
rekreacyjnych, w tym prowadzenia rozgrywek sportowych.  

Proponowana zmiana uchwały związana jest ze zwiększeniem zapotrzebowania 
mieszkańców na korzystanie z obiektu, w szczególności  w niedzielę. Biorąc pod uwagę 
oczekiwania mieszkańców w zakresie  korzystania  z kompleksu wprowadza się możliwość 
korzystania z obiektu w niedzielę  w miesiącach od maja do września, w godz. od 14.00             
do 19.00 w ramach potrzeb uzgodnionych z zarządcą obiektu. 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ø Projekt uchwały nr XL/302/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
poinformowała, że zgodnie z ustawą o systemie oświaty, gminy mają obowiązek udzielania 
pomocy materialnej dla uczniów w postaci stypendium szkolnego i zasiłku szkolnego.  

Na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej przygotowany został projekt 
uchwały, który przewiduje urealnienie mechanizmu  udzielania i rozliczania się z udzielonej 
pomocy  poprzez wydłużenie tego  terminu  z 14 dni do 30 dni. 
Rozliczenie  dotyczy  przypadków przyznania stypendium szkolnego w formie: 

1) całkowitego lub częściowego pokrycia kosztów udziału w zajęciach edukacyjnych,          
w tym wyrównawczych, wykraczających poza zajęcia realizowane w szkole w ramach 
planu nauczania, a także udziału w zajęciach edukacyjnych realizowanych poza 
szkołą, 

2) pomocy rzeczowej o charakterze edukacyjnym, w tym w szczególności zakupu: 
a) podręczników  i  lektur szkolnych, słowników, atlasów repetytoriów, 
b) sprzętu komputerowego, programów komputerowych o charakterze edukacyjnym, 
c) stroju sportowego wymaganego na zajęciach wychowania fizycznego, 
d) innych pomocy i przyborów oraz wyposażenia ucznia niezbędnego na danym etapie 

kształcenia, 
e) kosztów pobytu lub wyjazdu na wycieczkę szkolną lub inną imprezę o charakterze 

edukacyjnym, 
3) całkowitego lub częściowego pokrycia kosztów związanych z pobieraniem nauki poza 

miejscem zamieszkania uczniów szkół ponadgimnazjalnych oraz słuchaczy kolegiów 
nauczycielskich, nauczycielskich kolegiów języków  obcych i kolegiów pracowników 
służb społecznych , w szczególności: opłaty za czesne, koszty zakwaterowania i 
wyżywienia, opłaty za przejazdy do szkoły. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem pytań Przewodnicząca 
Kosmowska zakończyła posiedzenie komisji o godz. 12:50. 
 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska        
         Katarzyna Kosmowska 
 
 

 


